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درمکتب امام

خاصیتاشرافیت
خاصيت اعيانيت و  اشــرافيت به اصطلاح و رفاه اين اســت كه چون هميشه 
خوف اين مطلب كه نبادا از اين مقام، پايين بيايم و نبادا يك لطمه اى به  اشرافيت 
من بخورد، اين خوف، اســباب اين مى شد كه نسبت به زيردست ها ظالم و نسبت 
به بالادست ها توسرى خور باشد. يك نفر كه نخست وزير بود، وزير بود و در تاريخ، 
در طول تاريخ از كسانى  بود كه متكفل امور كشور بود، نسبت به زيردستان با تمام 
معنا ظلم مى كرد- به حسب نوع البته- ولى وقتى مواجه مى شد با يك سفارتخانه 

خارجى، كمال ذلتّ را داشت.
صحیفهامام؛ج18؛ص30|جماران؛11مرداد1362

نگاهیبهدیروزنامههایزنجیرهای

 دولت تقصیری ندارد
مشکلات اقتصادی به خاطر خروج آمریکا از برجام است!

سرویسسیاسیـ
روزنامه سازندگى ديروز در يادداشتى با عنوان »چه كسى مقصر است؟« نوشت: »مسبب تمام اغتشاشات اقتصادى 
اخير كشور نيز بحث خروج آمريكا از برجام است. مسئله اى كه تمام معادلات اقتصادى ايران در دنيا را تحت تأثير قرار 

داده است.«
ارگان كارگزاران در ادامه آورده اســت: »همدلى به دســت نمى آيد مگر اينكه ما شــرايط مردم را درک كنيم و از 
فشارهاى نامناسبى كه در طول چهل سال گذشته نيز بوده و نتيجه اى نداشته بپرهيزيم، اگر قرار است كه مردم همزمان 
زير بار اقتصادى باشند و در مقابل فرزندانشان در دانشگاه ها مورد توبيخ كميته انضباطى قرار بگيرند و شاهد تشنج هاى 
اينچنينى باشند مسلماً تحملشان كافى نخواهد بود... ]پخش آهنگ هاى غيرمجاز در مدارس[ مقصر ما هستيم، مقصر 
مدير يا معلم مدرســه اى كه اجازه داده اند يك آهنگ در مدرســه پخش بشود نيست... با اين نوع برخوردهاى چكشى 

مسائل فرهنگى كشور نه تنها ترميم نمى شود بلكه باعث ايجاد اغتشاش فرهنگى خواهد شد.«
نويســنده اين مطلب كه عضو شوراى مركزى كارگزاران ســازندگى است، نوشته: »چند روز پيش هم در اصفهان 
دادســتان گفته اســت دوچرخه سوارى زنان ممنوع است اما اينكه اين مسئله را جرم تلقى كنيم چيزى به جز تشويش 

در پى نخواهد داشت.«
هر عقل ســليمى مى پذيرد كه در شرايط كنونى، دغدغه آحاد ملت دوچرخه سوارى زنان يا آزادى بى حد و مرز در 
دانشگاه و پخش موسيقى غيرمجاز در مدارس نيست، بلكه گرانى و تورم روزافزون بوده كه آنان را به ستوه آورده است.
قابل تأمل آنكه روزنامه ارگان كارگزاران كه سردبيرش سمت دولتى دارد، همواره درصدد اين بوده تا با آدرس غلط 
دادن مشــكلات اقتصادى كشــور را به برجام گره بزند و دولت روحانى را در اذهان عمومى چون مسيح طيب و طاهر، 
تصويرسازى كند. اين در حالى است كه افكار عمومى تمام مشكلات اقتصادى و افسارگسيختگى تورم و گرانى را به خاطر 
عملكرد ضعيف دولت مى دانند. بخش عمده اى از نوســانات اقتصادى و ســر به فلك كشيدن قيمت ها، ناشى از افزايش 
افسارگسيخته نرخ ارز و بى تدبيرى دولت در مديريت آن بود. اين التهابات ارزى پيش از خروج آمريكا از برجام آغاز شده بود. 

بستن تنگه هرمز تئوری اسرائیلی است!
اكبر تركان، مشاور سابق رئيس جمهور در مصاحبه با روزنامه آرمان در پاسخ به سؤال خبرنگار اين روزنامه مبنى بر 
اينكه »عنوان مى شود اگر نفت ايران از تنگه هرمز عبور نكند ما اجازه نخواهيم داد نفت ديگر كشورهاى صادركننده نيز 
از اين تنگه عبور كند. تحليل شما در باب اين موضوع چيست؟«، گفت: »هيچ كس نگفته ايران قصد دارد تنگه هرمز را 
ببندد. تاكنون هيچ كدام از مسئولان رسمى جمهورى اسلامى عنوان نكرده اند كه ايران قصد دارد تنگه هرمز را ببندد. اين 
چيزى است كه اسرائيلى ها به دنبال ايجاد آن هستند. ايران همواره در طول تاريخ ضامن حفظ امنيت آبراهه تنگه هرمز 
بوده و در آينده نيز خواهد بود. ايران با هر تهديدى براى بستن تنگه هرمز مقاومت مى كند و هيچ گاه به دنبال بستن اين 
تنگه نبوده و نخواهد بود. موج خبرى ناشى از اين مسئله نيز توسط اسرائيل ايجاد شده كه قصد دارند در بين كشورهاى 
منطقه تنش و درگيرى ايجاد كنند. كسانى كه چنين مسائلى را مطرح مى كنند به دنبال اين هستند كه به افكار عمومى 

جهان اين نكته را القا كنند كه ايران در تنگه هرمز به عنوان يكى از آبراهه هاى حياتى جهان اخلال ايجاد مى كند.«
مشاور سابق رئيس جمهور در اظهارنظرى مضحك و عجيب مدعى شده است كه بستن تنگه هرمز تئورى اسرائيلى 
اســت. اين در حالى اســت كه اكنون با توجه به جنگ اقتصادى تمام عيار آمريكا با ايران براى تحريم نفت كشــورمان، 
ايران به عنوان يك اهرم فشار از گزينه »بستن تنگه هرمز« كمك مى گيرد. چرا كه سياست خارجى در هر كشور بدون 

بهره مندى از رويكردهاى بازدارنده، بى اثر است.
آمريكا و متحدان اروپايى و منطقه اى واشنگتن به خوبى مى دانند كه كوچك ترين تحرک در تنگه هرمز، )نه حتى 

بستن آن(، باعث افزايش قيمت نفت و بنزين و بالا بردن هزينه هاى اين كشورها خواهد شد.
چندى پيش پايگاه »ميدل ايســت مانيتور« در تحليلى با  اشــاره به اهميت راهبردى تنگه هرمز نوشته بود: »تنگه 
هرمز، مهم ترين شريان نفتى جهان است كه ۳0 درصد نفت موردنياز جهان از آنجا عبور مى كند و بستن كوتاه مدت آن، 

تاثير شديدى بر اقتصاد جهان داشته و ادامه آن نيز پيامدهاى سياسى به همراه دارد.«
روزنامه آلمانى »دى ولت« نيز چندى پيش با اشــاره به اينكه اگر ايران تهديد خود مبنى بر بســتن تنگه هرمز را 

اجرايى كند ترامپ آسيب سختى مى بيند، اين تنگه را پاشنه آشيل رئيس جمهور آمريكا در رابطه با ايران دانست.
لازم به ذكر اســت كه مســئولان ارشد سياسى و نظامى كشورمان همواره از موضوع »ناامن كردن تنگه هرمز براى 

آمريكا« در صورت تحريم نفتى ايران به عنوان گزينه اى قدرتمند در دستان كشورمان نام برده اند.
 تغییر ریل از توجیه گر کمبود اختیارات به منتقد!

روزنامه آفتاب يزد ديروز در ستون طنز خود به موضوع اختيارات رئيس جمهور پرداخته بود. اخيرا در مراسم افطارى 
فعالان سياسى و اعضاى احزاب با رئيس جمهور موضوعاتى مطرح شد كه مهم ترين آن جمله اى منسوب به رئيس  دولت 

است كه گفته بايد از رئيس جمهور در حد و حدود اختياراتش توقع داشته باشيد!
ديروز آفتاب يزد در ستون طنز خود نوشته بود: »رئيس  دولت مى گويد در حدود اختيارت دولت از آن مطالبه كنيد، 
اختياراتش محدود اســت. خب فدات شــم موقع انتخابات چرا نمى گوييد اختيارات محدود است. چرا اگه محدود است 
هنگامه انتخابات شــعارها نامحدود است؟ موقع انتخابات مى شود منجى ملت. پس از انتخابات شرمنده ملت!... قربونت 

برم دنيا دو روزه ارزش نداره به خاطر چند تا راى بيشتر يك چيزى بگوييد فردا توش بمانيد.«
اين روزنامه در صفحه اى ديگر نيز با رويكرد طنز به معاون اول اصلاح طلب دولت پرداخته و از او اين جمله را نقل 
كرده كه »وابستگى دولت به نفت به ۳0 درصد رسيد« و سپس اين روزنامه در پاسخ نوشته: »عوضش از طريق بنزين 

و صنعت خودرو وابستگى به جيب مردم به 70 درصد رسيد.«
همچنين اين روزنامه موضوع اختصاص ارز دولتى به غذاى ســگ و گربه وارداتى را نيز مورد توجه قرار داده است. 
در همين موارد اگر دقت مى شد و شخص رئيس  دولت و دولتمردان اگر دقت مى كردند نياز به فرافكنى هايى از جنس 
»تقصير دولت قبل اســت« و يا »اختياراتمان كم اســت« نبود. اينكه دولت در تخصيص ارز دقت كند كه ارز دولتى با 
رانت يا در عدم نظارت به تاراج نرود؛ اينكه در حد اختيارات دولت هســت. ضمن آنكه بايد گفت اين ســخن از اســاس 
نادرست است و رئيس جمهور در اندازه مقام خود داراى اختيارات است و از قضا اين دولت در ميان تمام دولت هاى قبلى 

از اختيارات بيشترى برخوردار است.
گفتنى است كه پس از آنكه جملات رئيس  دولت در مورد اختيارات مطرح شد، ابتدا بخشى از طيف اصلاح طلب به 
اين خط پرداختند اما به سرعت متوجه شدند كه حركت روى اين خط  اشتباهى فاحش است. همين روزنامه آفتاب يزد 
در هفته گذشــته در مصاحبه با يكى از محكومين فتنه 88 به اين نتيجه مى رســد كه مجبور بوده اند كه مردم را فريب 
بدهند: »تصور مى رود كه روحانى در رقابت هاى انتخاباتى چاره اى جز ارائه شعارهاى فراتر از اختياراتش نداشت« و در 
توجيه اين فريب نيز آورده بود: »همخوانى وعده ها با سطح اختيارات رئيس جمهورى عملا در كشور ممكن نيست]![ زيرا 
در تبليغات رياست جمهورى تنها رئيس جمهور در كارزار انتخابات سخن نمى گويد بلكه ستادهاى انتخاباتى و برنامه سازان 

او شعارهايى را مطرح مى كنند تا رأى اعتماد عمومى را كسب كنند.«
باز هم که نظارت استصوابی اردوگاه اصلاحات را فراموش کردید

روزنامه اعتماد ديروز گفت وگويى را با محمد نعيمى پور از مدعيان اصلاحات منتشر كرد. وى در بخشى از مصاحبه 
در پاسخ به سؤال خبرنگار كه »بنابراين شما عامل اصلى سرگشتگى كه ميان نيروهاى اصلاح طلب تازه كار به خصوص 
در مجلس اتفاق افتاده است را استصواب مى دانيد؟« گفته است: »بله. وقتى اساسا نمى توان با برنامه مشخص و روشن 
وارد شد و بر اساس آن برنامه كانديداها را مشخص كرد نهايتا به اين مى رسيم كه عده اى موسوم به اصلاح طلب يا بعضا 
علاقه مند به اصلاح طلبى با تجربيات متفاوت و اندک، نه در حدى كه اصلاح طلبى را مشق كرده باشند، وارد محلى براى 

سياست ورزى در سطح پارلمان مى شوند نمى توان انتظار بيشترى داشت.«
از طيفى كه با رانت و پول ليست مى بندد و در درون اردوگاه خود نظارت استصوابى دارد، تعجبى نيست كه عامل 
ناكارآمدى هايش را »دولت پنهان«، »نظارت استصوابى شوراى نگهبان«، »اختيار نداريم« و... جا بزند. محسن ميردامادي 
از مدعيــان اصلاح طلبــي به روزنامه ايران گفته بود: »من بعضي وقت ها فكر مي كنم ما در مجموعه اصلاحات، خودمان 
براي خودمان نظارت استصوابي درست كرده ايم... بايد در اصلاحات به سمت تشكيل جبهه فراگير حركت كنيم كه البته 
كار ســاده و راحتي نيســت و زحمت دارد. سازوكاري كه براي اداره كشور برنامه داشته باشد، در گزينش نامزدها واقعا 
كارآمدترين نامزدها را انتخاب كند نه اينكه »رابطه بازي« شــود و هر كســي سعي كند نفرات و ارادتمندان خود را هل 
بدهد در ليست. با چنين سازوكاري مي توان از كساني كه وارد مجلس و شورا شدند، حساب كشي كرد تا مردم متوجه 
شوند چه اقداماتي كرده اند.« مصاحبه شونده مى گويد به دليل نظارت استصوابى شوراى نگهبان نمى توان بر اساس »برنامه 
مشخص و روشن« كانديدا معرفى كرد. مدعيان اصلاحات جز رفع حصر و ورود زنان به ورزشگاه و دوقطبى سازى براى 

فريب جامعه، مگر برنامه ديگرى هم دارند؟
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1۳رمضان1۴۴۰-شماره۲۲1۸۹

اين حرف را افراد عادي مي زنند كه بهارشــان فروردين است؛ اما بهار 
مؤمنين ماه مبارک رمضان است. افراد عادي سال نو آنها از فروردين شروع 
مي شود، تقريباً اين يك رشد گياهي است؛ حيات گياهي به اين است كه از 
فروردين جامه نو در بر مي كنند، سبز مي شوند و به فكر شكوفايي و ميوه 
دادن  هســتند كه اوّل سال آنهاســت، باران رحمت هم اگر در بهار ببارد ، 
مي گويند »سالي كه نكوست از بهارش پيداست«]1[؛ اما وجود مبارک امام 
صادق)ع( طبق نقل مرحوم سيد بن طاووس در كتاب شريف اقبال فرمودند: 
هُور«]2[ است،  هُ الشُّ ماه مبارک رمضان اوّلين ماه از دوازده ماه سال است، »غُرَّ
ــنَه« است، دو؛ چه در روايات، چه در ادعيه اين دو عنوان  يك؛ »رَأسُْ السَّ
براي ماه مبارک رمضان هســت كه اوّل سال، ماه مبارک رمضان است يا 
اوّلين ماه از دوازده ماه، ماه مبارک رمضان است. حضرت فرمود: »سالي كه 
نكوست از بهارش پيداست«، ماه مبارک رمضان، بهارِ يازده ماه ديگر است و 
در اين ماه، سفره ضيافت و مهماني خدا پهن است، چه ماهي از ماه رمضان 
بهتر! چه بهاري از بهار رمضان بهارتر! فرمود: »إذَِا سَلمَِ شَهْرُ رَمَضَانَ سَلمَِتِ 
نَهُ«؛]۳[ فرمود اوّل سال كه سالم شد تا آخر سال سالم است، اوّلين ماه  السَّ
كه ســالم بود يازده ماه ديگر ســالم است و ذات اقدس اله اوّلين ماه را كه 
ماه مبارک رمضان است سعي كرد ما را به مهماني دعوت كند تا يازده ماه 
ديگر اين ضيافت را همچنان حفظ كنيم، ماه مبارک رمضان بهار انسان هاي 
مؤمن است كه انسان بايد ذخيره كند كه اميدواريم ما اين يازده ماه ديگر را 

در سايه اين ذخيره حفظ كنيم!
خداوند؛هممیزبان،هممهمان

 آنچه ما در اين ماه كســب كرده ايم ، يك ضيافت متقابل است؛ خدا 
فرمود من گرچه با همه هستم اما شما را به عنوان مهمان دعوت كردم، اگر 
مرا هم به عنوان مهمان دعوت كنيد حاضرم بيايم! ماه مبارک رمضان يك 
زمان ضيافت است كه انسان مهمان خداست و جزء »ضيوف الرّحمان«]4[ 
اســت و سرزمين وحي هم كه مكه اســت آنجا حاجيان و معتمران جزء 
»ضيوف الرّحمان«]5[ هســتند، آنجا مكان مهماني است و اينجا هم زمان 
مهماني است؛ فرمود من در هر دو جا شما را به عنوان مهمان دعوت كردم 
و پذيرايي هم مي كنــم، اما اگر مرا هم به عنوان مهمان دعوت كنيد من 
مي آيم، اما من مهمان قلب شكسته ام! اين حديث قدسي از غُرر رواياتي است 
كه ما را به ميزباني حق دعوت مي كند كه شما سعى كنيد ميزبان خداى 
ســبحان باشيد، فرمود: »أنَاَ عِنْدَ المُْنْكَسِرَهِ قُلُوبهُُم «؛]6[ هر جا دل شكسته 
اســت ، من مهمان آن دلم، اين راه دارد! ما وقتي احساس كنيم چيزي در 
اختيار نداريم مي شويم دلشكسته؛ چون هر چه داريم از خارج است و بعد 
همه را هم از ما مي گيرند.امام ســجاد)ع( دو فرمايش دارند كه مثل همه 
فرمايشات ايشان حق است و صدق؛ بياني دارد بالاي منبر شام كه فرمود 
مردم! در تمام كُره زمين مردي به عظمت من نيست كه درست هم گفت! 
»أنَاَ ابنُْ ]كذا[« ]7[؛ ما رفتيم كه حكومت ســتم را سرنگون كنيم، رفتيم و 
برگشتيم و پيروز برگشتيم ، ما رفتيم نام پيغمبر را زنده كرديم، خودش را 
معرفي كرد. فرمود در شرق عالم، غرب عالم مردي به عظمت من نيست 

كه اين را هم درست گفت.
 يك بيان نوراني هم در دعاي »عرفه« صحيفه ســجاديه است ، آن را 
بــا خداي خود در ميان مي گذارد]8[؛ عرض كرد خدايا در تمام روي زمين 
موجودي ـ نه مردي ـ موجودي پسَت تر از من نيست: »وَ أنَاَ بعَْدُ أقََلُّ الْقَليِّنَ 
رَّهًِْ أوَْ دُونهََا«؛ خدايا آبرويي كه دارم از توست، تو اگر  وَ أذََلُّ الذَْليِّنَ وَ مِثْلُ الذَّ
آن را از من بگيري من چه دارم؟! در بالاي منبرِ مسجد شام فرمود مردي به 
عظمت من نيست، در دعاي »عرفه« كه در صحيفه سجاديه است عرض كرد 
موجودي پسَت تر از من نيست، چون هر چه كه دارم از توست، اگر بگيري 
من چه دارم! اگر ما با اين ديد باشيم كه هر چه داريم احترام كنيم، حفظ 
كنيم، كشورمان را، عزّتمان را، مملكتمان را، دولتمان را اين ها عزت ماست 
كه بايد حفظ كنيم، اما بايد بدانيم نسبت به ذات اقدس اله هيچ هستيم و 
اگر اين احساس در ما پيدا شد يك قلب شكسته است و اين قلب شكسته 
هم ميزبان خداست: »أنَاَ عِنْدَ المُْنْكَسِرَهِ قُلُوبهُُم «، وقتي خدا با ما باشد، ما 
هيچ هراســي نداريم! يك بيان نوراني ديگري از وجود مبارک امام سجاد 
را مرحوم كليني نقل كرد كه فرمود: »لوَْ مَاتَ مَنْ بيَْنَ المَْشْرِقِ وَ المَْغْرِبِ 
لمََا اسْتَوْحَشْتُ بعَْدَ أنَْ يكَُونَ القُْرْآنُ مَعِي «،]9[ فرمود اگر من تنها در روي 
زمين باشم و هيچ كسى نباشد وقتي در خدمت قرآن هستم هيچ هراسي 
ندارم! اين قرآن كريم به ما آموخت كه دو كتاب را خدا براي شما قرار داد: 
يكى كتاب تدوين است كه گاهي به صورت تورات است، گاهي به صورت 
انجيل اســت، گاهى به صورت صُحُف ابراهيم است، گاهي به صورت زَبور 
داود است و گاهي هم به صورت كلّ به نام قرآن كريم است، در قرآن كريم 
حُفِ الْوُلي  صُحُفِ إبِرْاهيمَ وَ  مــا اين حرف ها را كه گفتيم إنَِّ هذا لفَِي الصُّ
مُوسي ؛]10[ ما حرف هاي مشتركي داريم كه به همه انبيا گفتيم، به همه امَُم 
گفتيم و به شــما هم مي گوييم، چون همه شما در فطرت سهيم هستيد. 
اين كتاب آسماني است كه ما را به اين كتاب دعوت كرده است، به تفسير 
مطالب اين كتاب دعوت كرده اســت. دوم، يك كتاب تكويني است به نام 

آسمان ها و زمين و نظام سپهري است. 
توصیهقرآنبهصلابتورزیدندربرابردشمنان

به ما گفتند طوري زندگي كنيد كه هيچ بيگانه اي در شما طمع نكند، 
ببينيد اين كتاب قرآن چقدر بوسيدني است! فرمود: وَ ليَْجِدُوا فيكُمْ غِلظَْهً؛ 
دشــمنان حتما بايد در شما شدت و صلابت )در عمله( بيابند،]11[ اين امر 
غايب اســت؛ يعني طوري زندگي كنيد كه حتماً بيگانه در شما احساس 
قدرت كند، نفرمود »اغُلظوا عليهم« كه شــما خشن باشيد! الان اين كوه 
دماوند با ما چه حرفي دارد؟ حرفش اين اســت كه هر خدماتي كه از من 
بربيايد، سينه ام را سپرمى كنم برف و تگرگ و يخ را مي گيرم و در خودم 
ذخيره مي كنم، به تدريج از دامن من چشمه ها مي جوشد، تمام اين بخش ها 
كه در دامنه سلســله جبال البرز هستند از همين قلّه استفاده مي كنند، 
مى گويد من خدمات به اين ها مي دهم، شما كه نمي توانيد آن برف و سرما 
را تحمل كنيد، من تحمل مي كنم، اين برف ها و يخ ها را به سينه مي خرم، 
ذخيره مى كنم و بتدريج چشمه مى كنم و تحويل شما مي دهم. پيام ديگر 
اين قلّه اين اســت كه هيچ كسي نمي تواند به جنگ من بيايد، خودش را 
خســته مى كند! هيچ عاقلي با بيل و كلنگ به جنگ قلّه دماوند نمى رود. 
قرآن فرمود شما اين طور باشيد: وَ ليَْجِدُوا فيكُمْ غِلظَْه نه »اغُلظوا عليهم«؛ نه 
اينكه خشن باشيد! طوري باشيد كه ديگران حتماً در شما احساس قدرت 
كنند، اين امر غايب اســت.نگفت شما خشن باشيد، فرمود طوري زندگي 

كنيد كه بفهمند شما نفوذناپذيريد.
بیاناتحضرتآیتاللهجواديآملي)دامظله(
درجلسهدرساخلاق؛95/4/17

مركز اطلاع رسانى اسرا 
ــــــــــــــــــــــــــــ

]1[. ديوان  اشعار شيخ بهايي،  رباعيات، رباعي16.
]2[. الكافي)ط ـ الإسلاميه(، ج4، ص66.

]۳[. الإقبال بالعمال الحسنه)ط ـ الحديثه(، ج 1، ص۳1.
]4[. امالى)للصدوق(، ص9۳.

]5[. الكافي)ط ـ الإسلاميه(، ج4، ص189.
]6[. منيهًْ المريد، ص12۳.

فَا أنَاَ ابنُْ مَنْ  هًْ وَ مِنَى أنَاَ ابنُْ زَمْزَمَ وَ الصَّ ]7[. بحارالانوار، ج45، ص1۳8؛ »أيَهَُّا النَّاسُ أنَاَ ابنُْ مَكَّ
دَا أنَاَ ابنُْ خَيْرِ مَنِ ائتَْزَرَ وَ ارْتدََى أنَاَ ابنْ ...«. كْنَ بأِطَْرَافِ الرِّ حَمَلَ الرُّ

]8[.صحيفه سجاديه، دعاى47.
]9[. الكافي)ط ـ الإسلاميهًْ(، ج2، ص602.

]10[. أعلى ، 18 و 19.
]11[. توبه ، 12۳.

 *خوانحکمتروزهاییکشنبهمنتشرمیشود.

ماه رمضان؛ بهار مومنان
رئیسقوهقضائیهگفت:تشکیلشعب
تخصصیدربرنامهکاریاماستباایننگاه
کهقضاتباتجربهدراینشعببتوانندبا
استفادهازمشــاورانمتبحربهپروندهها

رسیدگیکنند.
به گزارش خبرگزارى صدا و سيما، آيت الله 
سيدابراهيم رئيسى در نشست با قضات دادگاه هاى 
تجديدنظر و كيفرى يك اســتان تهران كه در 
مجتمع قضايى غدير برگزار شد، گفت: موضوع 
اطاله دادرسى در دادگاه هاى تجديدنظر بايد تا 
حد امكان با كمك نيروى انســانى توانمند حل 

و فصل شود.
رئيســى افزود: در بيانيــه گام دوم انقلاب 
بايد تحولى در دستگاه قضايى ايجاد شود تا هم 
دســتگاه قضايى در درون خــود و هم مردم در 
جامعه احساس عدالت كنند و اين ها با بخشنامه و 
دستورالعمل محقق نمى شود و مردم بايد احساس 

كنند كه زود به حقشان مى رسند.
وى ادامه داد: نگاه و اطمينان و اعتماد مردم 
به دســتگاه قضايى براى ما بسيار مهم است و 
نمى تــوان به راى مردم بى توجه بود و قطعا بايد 
برخى اقداماتمــان را براى جامعه تبيين كنيم. 
برخى آراء به ويــژه پرونده هاى اقتصادى ابعادى 
دارد كــه بايد جامعــه را مطلع كنيم و مطمئناً 

جامعه عدالت خواه و حق خواه ما اگر ببيند كار هاى 
ارزشمندى در جهت عدالت و حق انجام مى شود 

تاييد خواهد كرد.
رئيس  قوه قضائيه گفت: تشــكيل شــعب 
تخصصى در برنامه كارى ام است با اين نگاه كه 
قضات باتجربه در اين شــعب بتوانند با استفاده 

از مشاوران متبحر به پرونده ها رسيدگى كنند.
رئيســى درخصوص شعب تخصصى افزود: 
شــايد قاضــى در بحث حقوقى تبحر داشــته 
باشد، اما هميشــه امكان پذير نيست كه قاضى 
بتوانــد در دانش هاى ديگر نيز تبحر پيدا كند و 
برهمين اســاس معتقديم كه بايد قضات ما در 
شعب تخصصى از مشاوران باتجربه و همچنين 

كارشناسان استفاده كنند.
وى اظهار داشــت:  اســتفاده از مشــاور و 
كارشناسى را در پرونده ها امرى ضرورى مى دانيم 
و بايد به اين موضوع توجه ويژه اى شــود و ما در 
شــعب تخصصى هم كه تلاش خواهيم كرد آن 
را ايجاد كنيم توجه خواهيم داشت كه قضات با 

تجربه ما بتوانند از نظر مشاوران استفاده كنند.
رئيس دستگاه قضا گفت: هرچه پرونده ها و 
گزارش ها در بخش هاى انتظامى، امنيتى و بعد 
از آن در دادسرا ها و دادگاه ها از جامعيت برخوردار 
باشــند كار تجديدنظر كمتر مى شود و دادگاه 

تجديدنظر بايد به نوعى تاييد نظر باشند و اين به 
شرطى است كه راى در دادگاه هاى بدوى، اتقان 

بالايى داشته باشند.
رئيســى افزود: پرونده ها در مراحل مختلف 
قضايى بايد به گونه اى رسيدگى شود كه قاضى 
رسيدگى ها را به مرحله بعدى خود موكول نكند 
و هرچه دادســرا قوى كار كند كار دادگاه خوب 
پيش مى رود. وى توجه به رونق توليد و  اشتغال 
را در رســيدگى به پرونده ها ضــرورى خواند و 
تأكيد كرد: هيچ كارخانه اى در امر رســيدگى ها 

نبايد تعطيل شود.
رئيس  قوه قضائيه گفت: ما نبايد پرونده مسن 
و معوقه داشته باشيم و براى رفع اين مشكلات 
كسى مارا از بيرون دستگاه قضايى يارى نمى كند و 
اين قضات ما هستند كه بايد مشكلات موجود در 
بحث پرونده هاى مسن و معوقه را برطرف كنند.

کاهشورودیپروندهها
ازگامهایاولیهتحولدرقوهقضائیه

رئيسى همچنين در حاشيه نشست قضات 
دادگاه هاى تجديدنظر و بازديد از دادگاه تجديدنظر 
و دادگاه كيفرى يك، در جمع خبرنگاران در پاسخ 
به اينكه اطاله دادرسى سيستمى است يا كمبود 
كاركنان باعث اين موضوع مى شود، گفت: اطاله 
دادرســى علل مختلفــى دارد برخى از علل آن 

برون ســازمانى اســت و برخى درون سازمانى، 
برخى از آنها مربوط به قوه قضائيه است و برخى 
از آنها مربوط به قوه قضائيه نيست و بايد پيگيرى 
كنيم، ولى علت آن مربوط به بيرون اســت و از 
ابعاد مختلف بررسى شده است. وى افزود: يكى 
از مسائل بسيار مهم كه در اطاله دادرسى نقش 
دارد حجم بالاى ورودى پرونده هاســت و ما اين 
ميزان حجم ورودى پرونده ها به دادگســترى را 
نبايد داشته باشيم و به هر شكل ممكن موضوع 

را حل كنيم.
رئيــس  قوه قضائيه ادامــه داد: فعال كردن 
حوزه هاى پيشگيرى از وقوع جرم و فعال كردن 
ادارات و سازمان هاى مسئول كه مى توانند كارى 
كنند كه اين پرونده ها تشكيل نشود، مهم است و 
نبايد هر روز شاهد تشكيل پرونده در كشور باشيم 

و برايمان زيبنده نيست.
رئيســى خاطرنشــان كرد: كاهش ورودى 
پرونده ها به دادگسترى حتما در دستور كار ماست 
كه از گام هاى اوليه تحول در قوه قضائيه محسوب 
مى شود و هدف قوه قضائيه كاهش ورودى پرونده 
به دادگسترى است كه تمام بخش ها و ادارات بايد 
نسبت به اين موضوع حس بگيرند تا ما بتوانيم 
موضوع بسيار مهم ورود پرونده به دادگسترى ها 

را عملياتى كنيم.

رئیسقوهقضائیه:

تشکیل شعب تخصصی در محاكم ادامه خواهد داشت

سرويس سياسى-
خبرگزاریدولتیایســناکهسابقهانتشار
اخبارکذبدرموردزائرانعراقیرادرکارنامه
دارددرتازهتریناقدامشیکخبرکذبرابهنقل
ازآیتاللهسیستانیمنتشرکردکهاینموضوع
سببشــدتاکاربرانفضایمجازیدرمورد
اینخبرگزاریبنویسند:نانجمهوریاسلامی
رامیخورندوعلیهامنیتملیخبرمیزنند؟!

خبرگزارى دانشجويان ايران )ايسنا( خبرى را در 
خروجى كانال خود قرار داد كه در متن آن آمده بود: 
»پيام آيت الله سيستانى به رهبران عراق در رابطه با 
تنش تهران – واشنگتن/ روزنامه العربى جديد مدعى 
شد كه آيت الله سيستانى در پيامى به نخست وزير و 
ديگر مقامات ارشد عراقى خواستار دور نگه داشتن 
اين كشور از تنش ميان آمريكا و ايران شده است.«
خبر فوق در خبرگزارى ها تكذيب شد و شبكه 
الميادين لبنان )25 ارديبهشــت( به نقل از منابع 

نزديك به آيت الله سيســتانى گزارش داد كه وى 
هيچ گونه موضعى درخصوص »بحران« بين ايران 

و آمريكا اتخاذ نكرده است.
چنانكه خوانديد ايسنا اين خبر را به نقل روزنامه 
دست چندمى »العربى الجديد« منتشر كرده است. 
تنها روز گذشته در سايت العربى الجديد و در صفحه 
نخســت چندين خبر در مورد ايران كار شده بود. 
جالب آنكه اين خط خبرى كه به دروغ به آيت الله 
سيستانى منتسب شده در يكى دو خبر ديگر در اين 

سايت دنبال شده بود. 
در يادداشتى به اين موضوع پرداخته شده بود 
كه »زيان ديدگان تنــش و درگيرى ميان ايران و 
آمريكا، اعراب هستند« و همچنين در خبر ديگرى 
به اين موضوع پرداخته شده كه برخى اقدامات سردار 
سليمانى موجب اعتراض طرفداران سياست بى طرفى 
شده است! خبرى كه احتمالا اساس و بنيان آن دروغ 
است. بر اين طريق، پر واضح است كه سايت و روزنامه 

العربى الجديد پيوندهاى ميان دو ملت ايران و عراق را 
نشانه رفته و با كليد واژه »سياست بى طرفى« دقيقا 

خود را عمله نظام سلطه نشان مى دهد. 
لازم به ذكر است كه پيوندهاى ميان دو ملت 
ايران و عراق كه اشتراكات زيادى نيز با يكديگر دارند 
پس از سقوط صدام هر سال محكم تر شد و كمك 
ايــران به ملت عراق در جنگ با داعش جلوه عالى 
آن بود. در همان زمان نيز عمله هاى نظام سلطه در 
داخل ايران به ترويج اين خط پرداختند كه چرا حتى 

بايد به عراق كمك مستشارى داده شود.
همچنين گفتنى اســت كه پيــش از اين نيز 
خبرگزارى ايســنا با انتشــار خبرى دروغ در مورد 
زائران عراقى عملا اقدامى ضد امنيت ملى را كليد 
زد. بــا توجه به حجم بالاى زائران ايرانى در عراق و 
زائران عراقى در ايران اين موضوع بسيار حساس حتى 
مى توانست به تقابل ميان دو ملت كشيده شود كه 
خوشــبختانه اين توطئه به لطف خدا و روشنگرى 

رسانه ها خنثى شد. حال كه ايسنا بار ديگر چنين 
خبرى را منتشــر كرده سؤال هاى فراوانى در ذهن 
خطور مى كند. آيا كسانى در اين خبرگزارى عامدانه 

پيوندهاى دو ملت را هدف گرفته اند؟
اين موارد )يعنى اقدام عليه پيوند دو ملت ايران 
و عراق( در حالى در اين خبرگزارى نزديك به طيف 
موســوم به اصلاح طلب رخ مى دهد كه حدود يك 
هفته پيش ديگر رسانه اين جريان )روزنامه شرق( 
طى يك يادداشت نســبت به سخنان سخنگوى 
وزارت خارجه كشورمان واكنش نشان داده و موضع 
گيرى دقيق و درست و عزتمندانه در برابر دولتمردان 
بحرين را نادرست خوانده بود آن هم با اين عنوان 
كه تشديد بحران با اعراب )بخوانيد دولتمردان عرب 
وابسته به نظام ســلطه( به صلاح نيست! اما نكته 
تاســف انگيز آنكه هم ايسنا و هم شرق دروغ زئران 
عراقى را منتشر كرده بودند و عملا پيوند دو ملت 

را نشانه گرفتند. 

خبرگزاری دولتی ایسنا بار دیگر 
رشته های پیوند دو ملت ایران و عراق را نشانه گرفت 

میگوید مجلس هیئترئیسه عضو
غربگرایانواصلاحطلباندرجریانمذاکره
دستاوردینداشتندلذاتلاشدارندعدم
وقوعجنگرابهعنواندستاوردخودبه
مردمبفروشندوجایگاهخوددرقدرترا

حفظکنند.
سيد اميرحســين قاضى زاده هاشمى در 
گفت وگو با خبرگزارى مهر درخصوص تلاش 
اصلاح طلبــان و غرب گرايان مبنــى بر القاى 
مذاكره مجدد با آمريــكا به دولتمردان گفت: 
غرب گرايان پيشنهاد مذاكره با آمريكايى ها را 
مطرح مى كنند اما سؤال ما اين است كه مگر 
شش سال گذشــته با آمريكا مذاكره نكرديم، 
نتيجه چــه بود؟ آمريكايى هــا در دوره اوباما 
بيان كردند كه ما مى خواهيم دست از دشمنى 
تاريخــى برداريم و وزير امور خارجه آمريكا به 
نحوى از كودتا در زمان مصدق عذرخواهى كرد.

رئيس  فراكسيون اقدام پيش دستانه عليه 
تهديدات آمريكا ادامه داد: شــرايط به گونه اى 
از نظر سياســى براى آمريــكا فراهم بود كه 

رئيس جمهور ايران اعلام كرد، برجام مقدمه اى 
براى برجام هاى بعدى اســت و در واقع براى 
برجام هاى بعدى چراغ ســبز به آمريكا نشان 
داد. حتى دولت ايران خود را آماده مى كرد كه 
در سطح رئيس جمهور با آمريكا مذاكره كند، 
با اين شــرايط بايد تحليل كرد چرا آمريكا زير 

ميز مذاكرات زد؟
عضو هيئت  رئيسه مجلس تاكيد كرد: در 
واقع آمريكا تحت عنــوان برجام، قراردادى را 
نوشت كه منافع آن نصيب اروپايى ها شد و هيچ 
منفعت اقتصادى شامل حال آمريكايى ها نشد 
زيرا آمريكا تحريم هاى اوليه را حفظ كرده بود.

نماينــده مردم مشــهد در مجلس گفت: 
آمريــكا براى خــروج از برجام از عربســتان 
ميلياردها دلار پول گرفت و پشتيبانى لابى رژيم 
صهيونيستى را به دست آورد اما زير قراردادى 
مى زد كه دســتاورد سياســى و اســتراتژيك 
براى آنها داشــته و توانسته ايران را در فضاى 
نرماليزاســيون وارد كند اما نتوانســت تسلط 

اقتصادى بر ايران داشته باشد.

عضــو هيئــت  رئيســه مجلــس گفت: 
آمريكايى ها به دنبال سلطه اقتصادى بر ايران 
هستند در اين صورت مى توانند در عرصه هاى 
فرهنگى، سياسى، اقتصادى و اجتماعى، ساير 
حوزه ها ايــران را مديريت كنند. آمريكا تاوان 
 اشتباه خود در حفظ تحريم هاى اوليه را مى دهد 
و تا زمانى كه اين سد را نشكند نمى تواند روابط 

اقتصادى با ايران داشته باشد.
رئيس  فراكسيون اقدام پيش دستانه عليه 
تهديــدات آمريكا تصريح كــرد: آمريكا اعلام 
كرده من به دنبال جنگ نيستم و مى خواهم از 
نيروى نظامى به عنوان پشتيبانى ديپلماسى و 
قرار گرفتن ايران پاى ميز مذاكره استفاده كنم 
اما غرب گرايان داخلى در افكار عمومى اين طور 
تبليغ مى كنند كه آمريكا به دنبال جنگ است.

عضو هيئت  رئيســه مجلس تصريح كرد: 
غرب گرايان و اصلاح طلبان كه در داخل كشور 
به دنبال ايجاد دوگانه جنگ و صلح هســتند، 
در جريان مذاكره دستاوردى نداشتند لذا تلاش 
دارنــد صلح يا عدم وقوع جنــگ را به عنوان 

دســتاورد خود به مردم بفروشــند و اين گونه 
جايگاه خود در قدرت را حفظ كنند. صلح در 
واقع دستاورد انقلاب اسلامى به پشتوانه شهدا، 
نيروهاى مسلح و دستاوردهاى دفاعى به دست 
آمده اســت اما غرب گرايان تلاش دارند آن را 
به عنوان دســتاورد خود در انتخابات به مردم 
بفروشند و خود را در محور جامعه قرار دهند.

عضو هيئت  رئيســه مجلس بــا تاكيد بر 
اينكه باب مذاكره اى كه منجر به تسليم شود 
بسته است گفت: باب مذاكره با افراد بدعهدى 
كه تمــام تعهدات بين المللى خــود را زير پا 
گذاشته اند، بسته اســت. با اين رفتارها كسى 
حاضر به مذاكره با آمريكا نيست براى مذاكره 
با ايران ابتدا بايد دولت آمريكا به برجام بازگردد 
و تعهدات بين المللى خود را اجرايى كند. بعد 

مى تواند ادعاى يك گفت وگوى جديد كند.
قاضى زاده هاشمى گفت: غرب گرايان با قرار 
دادن افراد نالايق در پسُت هاى مديريتى و عدم 
توجه به نيروهاى داخلى اين مشكلات را براى 

ملت ايران ايجاد كردند.

قاضیزاده،نمایندهمشهد:

اصلاح طلبان می خواهند عدم وقوع جنگ را در انتخابات به مردم بفروشند

رئیس میگوید: مرتضیحاجــی
کمیسیونفرهنگیشورابیشتردنبال
اینبودتاافــرادیکهمدنظرخودش
هســترادرمؤسسهمســتقرکند،
اودرموردایدهمشــارکت همچنین
مشروطحجاریانهمتاکیدمیکندکه
حجاریاننهسخنگویاصلاحاتاست
وتصمیمگیرندهدررابطهباانتخابات.

مرتضى حاجى در دولت اصلاحات وزير 
آموزش و پرورش بــود و اكنون در صندوق 
ذخيره فرهنگيان شاغل است. البته در اين 
اواخر مدتى را هم در شهردارى تهران گذرانده 
و مســئوليت موسسه همشهرى را به عهده 
داشته اســت. خبرگزارى مهر گفت وگويى 

تفصيلى را با وى منتشر كرده است. 
در اين مصاحبه وقتى به پيشنهاد »سعيد 

حجاريان« مبنى بر مشاركت مشروط  اشاره اى 
مى شود، حاجى تاكيد مى كند؛ »تصميم گيرى 
براى تحريم انتخابات با آقاى حجاريان نيست 

و وى سخنگوى اصلاحات هم نيست.«
حاجى با اينكه معتقد است »شوراى عالى 
سياستگذارى اصلاح طلبان با چنين تركيبى 
براى هميشه توان حل مشكلات اصلاحات را 
ندارد و در وضع موجود نمى تواند مطالبه گر 
حقوق مردم باشــد« اما مى گويد: »پارلمان 
اصلاحات ممكــن نيســت در كوتاه مدت 

تشكيل شود.«
در بخشى از اين گفت وگو او در پاسخ به 
اين سؤال كه »با توجه به يكدستى سياسى 
كه امروز در بين اعضاى شوراى شهر تهران 
و شهردارى وجود دارد، عملكرد شوراى شهر 
و شــهردارى را چگونه ارزيابى مى كنيد؟« 

گفته است: »به نظر من، در بخش فرهنگى 
و قســمتى كه به فعاليت روزنامه و مؤسسه 
همشهرى مربوط مى شد، رئيس كميسيون 
فرهنگى شورا، اصلًا عملكرد خوبى نداشت و 
به جاى اينكه حوزه مديريت مستقل شركتى 
را درباره همشهرى به رسميت بشناسد، بيشتر 
دنبــال اين بود تا افرادى كه مدنظر خودش 

هست را در مؤسسه مستقر كند.«
حاجــى در ادامه گفته اســت: »يكى از 
چالش ها و اختــلاف  نظرهايى كه با برخى 
از اعضاى كميســيون ها بخصوص با رئيس 
 كميسيون فرهنگى داشتم، اين بود كه من به 
اعمال قدرت يا درخواست برخى جابجايى ها 
تمكين نمى كردم، چــون معتقدم هرگونه 
جابجايى، نيازمند دليلى اســت و بايد ثابت 
شود كسى كه در حال حاضر كارى را انجام 

مى دهد، ناتوان است و كسى كه مى خواهد به 
جاى اين فرد قرار بگيرد، از وى تواناتر است 

و كارها را بهتر پيش مى برد.«
وى در ادامــه مى افزايد: »ما با عقد يك 
قرارداد قرص و محكم بــا نيروهاى جديد، 
تصميم گرفتيم هزينه ســالانه بيش از 15-

14 ميليارد تومانى كه مؤسســه همشهرى 
به مجلات تزريــق مى كرد را كاهش دهيم. 
پس از اين اقدام، آنها )كميسيون فرهنگى( 
برآشفته شدند و در اين زمينه جوسازى هايى 
هــم كردند اما خوشــبختانه هيچ مجله اى 
تعطيل نشــد و همه با تمام قوا كار كردند و 
بار از دوش مؤسسه همشهرى برداشته شد. 
اگرچه هزينه هاى اين مؤسسه آنقدر سنگين 
است كه مبلغ 15-10 ميليارد تومان، مشكلى 

را حل نمى كند.«

حاجیدرواکنشبهایدهمشارکتمشروط:

حجاریان نه سخنگوی اصلاحات است و نه تصمیم گیرنده در رابطه با انتخابات

معاونپژوهشوفناوریدانشگاهتربیتمدرس
گفت:علتدستگیریدانشمندایرانیدانشگاهتربیت
FBIمدرسکه8ماهپیشدرهواپیماتوسطپلیس

دستگیرشده،مشکوکاست.
يعقوب فتح اللهى، معاون پژوهش و فناورى دانشــگاه 
تربيت مدرس در گفت وگو با فارس گفت: علت دستگيرى 
دانشــمند ايرانى دانشگاه تربيت مدرس كه 8 ماه پيش در 
هواپيما توســط پليس FBIدستگير شــده، هنوز از سوى 

مقامات آمريكايى اعلام نشده است.
وى با اشاره به اينكه اين استاد دانشگاه در نيمه مهر ماه 
سال 97 دستگير شد، بيان داشت: استاد »مسعود سليمانى« 
كه جزو دانشمندان برتر يك درصد جهان شناخته مى شود، در 
15 مهر ماه 97 براى تحقيقات در قالب يك فرصت مطالعاتى 
به بيمارستان مايو كلينيك آمريكا دعوت شد اما قبل از ورود 
به خاک كشور آمريكا در هواپيما و به علت نامعلومى توسط 

پليس FBI دستگير شد.
معاون پژوهش و فناورى دانشگاه تربيت مدرس افزود : 
اين دانشمند ايرانى كه در رشته خون شناسى )هماتولوژى( 
و سلول هاى بنيادى تحقيق مى كرد، توسط موسسه آمريكايى 
به نام »مايوكلينيك« آمريكا براى انجام تحقيقات تخصصى 
دعوت شد و اكنون 8 ماه از دستگيرى اين دانشمند ايرانى 
مى گذرد اما هيچ گزارش رسمى از سوى دولت آمريكا اعلام 

نشده است.
فتح اللهى افزود: به تازگى شبكه بى بى سى بعد از گذشت 
8 ماه از دستگيرى اين دانشمند ايرانى گزارش بازداشت او را 
در رسانه هاى خود پخش مى كند كه اين كار مشكوک بوده و 

بايد از سوى مقامات رسمى پيگيرى شود.
وى تصريح كرد: در طى اين 8 ماه؛ 2 تا ۳ مرتبه دادگاه 
رسيدگى به اين پرونده به تعويق افتاده و اين در حالى است 
كه بى گناهى استاد سليمانى از سوى وكلا بارها اعلام شده 
است اما پيگيرى هاى آنان هنوز به نتيجه مطلوبى نرسيده 
است. از طرفى به اين نكته بايد  اشاره كنم كه تاكنون نزديك 
به 70 هزار دلار از سوى خانواده اين دانشمند ايرانى و دانشگاه 

براى پيگيرى پرونده اين دانشمند به وكلا داده شده است.
معــاون پژوهش و فنــاورى دانشــگاه تربيت مدرس 
خاطرنشان كرد: دو نفر از دانشجويان مقطع دكتراى استاد 
مســعود سليمانى كه مقيم كشور آمريكا بودند نيز از سوى 
پليس FBI دستگير شدند اما در حال حاضر به قيد وثيقه 

آزاد هستند.
فتح اللهى گفت: در حال حاضر نزديك به 8 ماه است كه 
اين دانشمند ايرانى همچنان در زندان است و تاكنون هيچ 
گزارش رسمى از ســوى دولت آمريكا مبنى بر دستگيرى 

دانشمند ايرانى اعلام نشده است.
اين در شــرايطى اســت كــه محمدتقــى احمدى، 
رئيس دانشــگاه تربيت مدرس نيــز در گفت وگو با يكى از 
خبرگزارى هاى داخلى اظهار داشت: جرم اين استاد دانشگاه 
اين بوده كه به نام وى يك ماده شــيميايى مربوط به بحث 
پزشكى آزمايش هاى خون شناسى توسط شركتى كه به آن 
سفارش داده شده بود از آمريكا خريدارى شده است. اين در 
حالى اســت كه وى خود به صورت مستقيم خريدى انجام 
نداده بلكه سفارش دهنده بوده است و اين جرمى كه مطرح 

شده واقعاً جرم مضحكى است.

دانشمند ایرانی ۸ ماه است كه در زندان  آمریکا به سر می برد

فرماندهکلســپاهبابیاناینکه»نظام
سیاسیآمریکاترکبرداشتهودچارپوکی
استخواناست«،گفت:»مادرجنگاطلاعاتی
قادربهشکستدشمنهستیمواینکهاراده
دشمنبرایبهکارگیریقدرتراسلبکنیم،

بهمفهومخلعسلاحدشمناست.«
سردار سلامى فرمانده كل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامى در آيين تكريم و معارفه مسئولين اطلاعات 
سپاه در سخنانى با نقد فلسفه سياسى آمريكا اظهار 
كرد: ريشه اصلى شكســت هاى آمريكا در فلسفه 
سياسى اين كشور نهفته است كه در بند كشيدن، 
وابسته كردن و اسير كردن كشورها و ملت ها ازجمله 

شاخص هاى آن است.
به گزارش فارس، وى در ادامه نبرد اطلاعاتى 
بين ايران و آمريكا را يك واقعيت جدى دانســت و 
افزود: ما امروز در فضاى جنگ تمام عيار اطلاعاتى 
با آمريكا و جبهه دشــمنان انقلاب و نظام اسلامى 
هستيم و اين فضا تركيبى از عمليات روانى و عمليات 
ســايبرى، تحركات نظامى، ديپلماسى عمومى و 
القاى رعب و وحشت است و در اين نبرد لحظه اى 
از انديشيدن به آمريكا و تمركز بر دشمن، تشخيص 

راهبردها و الگوى رفتارى آن نبايد غافل شويم.
سردار سلامى، تحولات و رخدادهاى اخير را 
كارگاه آمريكا شناسى پيش روى ملت ها قلمداد 
و تصريح كرد: دشمنان ديگر ما هم مثل آمريكا 
قاعده مند عمل مى كنند و هرگاه احساس خطر 

مى كنند از ما دور مى شــوند؛ آنها بــر اين باور 
بودند كه هرچه فشــار را تشديد كنيم، ايرانى ها 
عكس العمل نشان نمى دهند، اما با تصميم گيرى ها 
و اقدامات اخير جمهورى اسلامى مفروضات آنها 

فروريخت.
فرمانده كل ســپاه با بيان اينكه آمريكايى ها 
هم اينك با دامنه وسيعى از ريسك هاى ناشناخته 
مواجه شده اند، خاطرنشان كرد: نظام سياسى آمريكا 
ترک برداشته و استحكام خود را از دست داده است، 
اين نظام ظاهر و هيكلى مهيب دارد، اما دچار پوكى 
استخوان اســت؛ در حقيقت داستان آمريكا مانند 

برج هاى تجارت جهانى است كه با تحمل ضربه اى 
ناگهان فرومى ريزند.

سرلشكر ســلامى موقعيت جمهورى اسلامى 
و ملــت ايران را مطمئن و خوب ارزيابى و با تأكيد 
بر اينكه ساختمان هاى بزرگ در حين فروريختن 
خطرآفرين نيز هســتند، گفت: هيمنه آمريكا در 
روند زوال قرار گرفته و در حال نزديك شــدن به 
انتهاى خود است و درعين حال بايد مراقب خطرهاى 
محتمل در چنين شرايطى باشيم؛ درحالى كه قدرت 
ايران اســلامى ظهور و در مسير بالندگى و تثبيت 

قرار دارد.

فرمانده كل سپاه با تأكيد بر ضرورت تشخيص 
نقاط تهديد و محاســبه درست و دقيق اقدامات و 
دستور كارهاى مأموريتى، مقياس عمل اطلاعات 
سپاه را كل نظام و انقلاب و جغرافياى تهديد عليه 
ايران برشــمرد و تأكيد كرد: ما در جنگ اطلاعاتى 
قادر به شكست دشمن هستيم؛ اين كه اراده دشمن 
براى به كارگيرى قدرت را سلب كنيم، به مفهوم خلع 

سلاح دشمن است.
حجتالاسلام»طائب«رئیس

وسردار»محقق«جانشیناطلاعاتسپاهشد
به گــزارش باشــگاه خبرنگاران جــوان، در 
اين مراســم ســردار ســلامى فرمانده كل سپاه، 
حجت الاســلام طائب را به عنوان مسئول اطلاعات 
سپاه و سردار سرتيپ پاسدار حسن محقق را نيز با 
عنوان جانشين اطلاعات سپاه معرفى و از خدمات 

سردار سرتيپ پاسدار حسين نجات قدردانى كرد.
همچنين سردار حسين نجات طى حكمى از 
سوى سرلشكر سلامى به عنوان معاون فرهنگى و 

اجتماعى سپاه منصوب شد.
ســردار نجات پيش  از اين قائم مقام اطلاعات 
ســپاه بود كه از امروز جاى خود را به سردار حسن 

محقق داد.
پيش  از اين ســردار محمدرضا نقدى معاون 
فرهنگى و اجتماعى ســپاه بود كه با حكم فرمانده 
معظم كل قوا به عنوان معاون هماهنگ كننده سپاه 

منصوب شد.

حجت الاسلام طائب رئیس
 و سردار محقق جانشین اطلاعات سپاه شد


